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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült Szada Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága, 

Humánügyi Bizottsága, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága, valamint 

Ügyrendi Bizottsága 2023.01.17. napján, 17.26 órakor kezdődő, a Szadai Polgármesteri Hivatal 

Tanácskozó termében megtartott rendes együttes nyilvános üléséről. 

 

Jelen vannak: Székely Beatrix    bizottsági elnök 

Gelle Róbert (később érkezik) bizottsági elnök 

Molnár Csaba Sándor   bizottsági elnök 

Rezsabek Tamás   bizottsági elnök 

Vrabély Balázs    bizottsági képviselő tag 

Boros Gábor külsős bizottsági tag 

Nagy László     külsős bizottsági tag 

Borbáth Péter    külsős bizottsági tag 

Pintér Lajos    polgármester 

Petrák Árpád    alpolgármester 

Dr. Finta Béla    jegyző 

 

Igazoltan távol:  Oroszi Sándor    bizottsági képviselő tag 

Tóthné Tolvaj Judit külsős bizottsági tag 

 

Meghívottak:  Vargáné Kurfis Erika  pénzügyi osztályvezető 

   Szabóné Molnár Krisztina műszaki osztályvezető 

   Bocsáné Erdei Margaréta titkársági referens 

Bula Beáta   titkársági referens 

Hegedüs András Szadai Gyermekélelmezési Szociális 

Étkeztetési Konyha vezetője 

dr. Csikós Gellértné Székely Bertalan Óvoda-Bölcsőde 

vezetője 

Pusztai-Krepsz Mónika Székely Bertalan Művelődési Ház és 

Könyvtár vezetője 

Kerékgyártó Tamás Szadai Szociális Alapszolgáltatási 

Központ vezetője 

Galambos Gáborné Tájház vezetője 

Szívós-Novák Ágnes Irodavezető Szada Nova  

 

Molnár Csaba Sándor bizottsági elnök (HB): Köszönti a megjelenteket, az együttes 

nyilvános ülést megnyitja, megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság még csak 1 fővel, a 

Humánügyi Bizottság 4 fővel, valamint az Ügyrendi Bizottság 4 fővel, a Településfejlesztési 

és Környezetvédelmi Bizottság 3 fővel van jelen – az utóbbi 3 bizottság tehát már 

határozatképes. Tóthné Tolvaj Judit külsős bizottsági tag és Oroszi Sándor bizottsági tag előre 

jelezték távolmaradásukat, igazoltan vannak távol, Gelle Róbert bizottsági elnök később 

érkezik, akkortól kezdve a Pénzügyi Bizottság is határozatképessé válhat. 

 

A Képviselő-testület 2023. január 17.-i rendes nyilvános és zárt ülésére benyújtott 

előterjesztések véleményezése tárgyában ültek össze a bizottságok, az ülésen bizottsági 

számozott határozat nem születik.  
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Ügyrendi szavazást kezdeményez arról, hogy az együttes ülés levezető elnökének 

megválasztják-e őt a jelenlévők. Szavazást rendel el – megállapítva, hogy a jelenlévők 7 igen 

szavazattal, egyhangú döntéssel megválasztották levezető elnöknek. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: a Meghívóban szereplő napirendenként 

röviden összefoglalja majd a 1-12/2023. sz. előterjesztések tartalmát, ezután a kialakuló 

véleményekről – a napirend tárgyában érintett - bizottságonként szavazásokat fog elrendelni. A 

Z/13/2023. és sz. előterjesztést a TFKB és PB a nyilvános előterjesztések megtárgyalását 

követően zárt tárgyalás keretében véleményezik. 

 

Az együttes bizottsági ülés közreadott meghívójában szereplő napirendre a fenti kiegészítéssel 

tett javaslatról szavazást rendel el – megállapítva, hogy az ülés napirendjét a jelenlévők 7 igen 

szavazattal, egyhangú döntéssel elfogadják. 

 

1. napirendi pont: A hatályos Szociális Szolgáltatás-tervezési Koncepció (kétévenkénti) 

felülvizsgálata (1/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: máris átadja a szót a SZAK 

intézményvezetőjének, hogy kiegészíthesse az előterjesztésében foglaltakat. 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: koncepciót, stratégiát fogalmazott meg 

előterjesztésében, mint például a szociális bérlakás lehetőségeire tett utalást. A már készülő új 

Helyi Esélyegyenlőségi Program szempontjából fontos lehet, hogy olyat tudunk csak pályázni, 

ami benne van a HEP-ben. Lakosságszám tekintetében bővül a település, szükség van új 

óvodára, iskolára, faluház szempontjából is lehetne pályázni új épületre, ahol nagyobb 

rendezvényt meg lehetne tartani, röviden ezt foglalja össze. A márciusi képviselő-testületi 

ülésre már készül az új HEP, amely szintén 5 évre fog szólni.  

 

Dr. Finta Béla jegyző: megerősíti az előbb elhangzottakat, méltatva, hogy Kerékgyártó Tamás 

számos koncepcionális előterjesztéssel előre dolgozik, amelyek tervezeit már látja – valóban 

koncepcionális lehetőségként jelenik meg most csupán az esetleges pályázati támogatással 

megvalósuló bérlakás-építési esély. 

 

Boros Gábor bizottsági képviselő tag: nem egyértelmű számára, hogy a szociális bérlakás-

program hogyan fog szólni, pályázati lehetőségbe úgy is be lehetne tenni, hogy az 

Önkormányzat megvásárol egy-egy elhagyatott ingatlant, azt lehetne felújítani, azt lehetne erre 

fordítani. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: specifikus további lehetőség, hogy esetleg szolgálati 

lakás lehetne az iskola dolgozóinak, tanároknak, új iskola területén lehetne szolgálati lakást, 

vagy bérlakást építeni. 

 

Pintér Lajos polgármester: albérleti támogatást is lehet adni, esetleg.  

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: sok család nem fogja tudni a hiteleket fizetni, 

nagycsaládok jelezték, hogy új lakások építése kapcsán nem tudják fizetni a hiteleket. Pl. 

elveszti az egyik szülő a munkáját, akkor ellehetetlenednek. Most 3-5 család lehet ilyen, van, 

ahol a nagyszülő besegít, vagy eladják a házat. 
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Székely Beatrix bizottsági elnök: a szociális lakások ügyében milyen kötelezettsége van az 

önkormányzatnak? 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: nincs kötelezettsége az önkormányzatnak, de lehetne 

például felvilágosítást nyújtani, hogy ne vállalják túl magukat a családok. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: arra, hogy valaki időben nem informálódott, 

felelőtlenül vett föl hitelt, nem az a megoldás, hogy szociális lakást építenénk neki, de például 

felkérhetnénk egy pénzügyi szakértőt, hogy tartson oktatást a felelős pénzkezelésről. Gondol 

például azokra, akik bevállalták a babaváró hitelt, esetleg 3 gyereket, és közben „szétmennek” 

és valakinek vissza kell fizetnie a kölcsönöket. 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: Ilyet már szerveztek, 2011-ben, de nem volt sikeres 

 

Rezsabek Tamás bizottsági elnök: ez már szerinte is okafogyott, lehet, hgy a pénzügyi 

tanácsadó alkalmazásába az önkormányzat bele fog rokkanni. A pedagógusnak lehetne 

felajánlani inkább lakbér kiegészítést, ha erre van lehetőség. 

 

Boros Gábor bizottsági képviselő tag: neki is volt tapasztalata már ebben, volt ügyfél, akinek 

összeszedték a kiadásait egy kockás papíron összeadva, hamar kiderült, hogy túlköltekeztek, és 

hogy miként tudnának racionálisabban gazdálkodni – de ehhez partnereknek kell lenniük az 

érintetteknek is.  

A szociális lakás vásárlásával lehet ugyan foglalkozni, de nehéz ilyet bevállalni, ezeket a 

lakókat utóbb nehéz kitenni, ha nem fizetnek. Valóban legfeljebb pályázat útján lehet rá esély, 

csakhogy kockázatos lehet ebbe belekezdeni. 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: pszichológus is segít a SZAK-ban, de ez egy ördögi 

spirál, a gyerekeken is látszik a családi krízishelyzet. Ebben a helyzetben marad a gyámügy, 

szakember kell az ilyen esetekhez. 

 

Borbáth Péter külsős bizottsági tag: edukatív jellegű oktatásnak látja értelmét, 10 évvel 

ezelőtt ő sem gondolkozott ezen, de azóta a körülményei miatt szülőként elkezdett ezen is 

gondolkozni, esetleg lehet segítség annak, aki még nem vett fel hitelt. 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: aki erre hajlamos, azoknál a segélyosztás időpontjában 

úgy is elfogy a pénz, az edukáció erre lehet segítség, de nem mindenkinél. Most is volt tragédia, 

nem lehet ezt összemosni.  

 

Dr. Finta Béla jegyző: felhívja a figyelmet arra, hogy sajnos a Képviselő-testület jelenleg nem 

tudja bővíteni az önkormányzat önként vállalt feladatait, nincs rá keret. Civil szervezetek 

tudhatnak ebben segíteni, van, aki kifejezetten erre is nyújt megoldást. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: miután nincs más észrevétel, szavazást 

rendel el a határozati javaslat elfogadásáról – megállapítva, hogy a Humánügyi Bizottság 4 

igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni javasolja.  

 

 

2. napirendi pont: Szada Nagyközség Önkormányzat 2022-2024. évi Környezetvédelmi 

Programja tervezetének véglegesítése (2/2023. sz. anyag) 
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Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: a Kormányhivatal véleményezte a 

környezetvédelmi program tervezetét, ennek figyelembevételével került most a véglegesnek 

szánt verzió a Képviselő-testület elé. Megemlíti, hogy az előterjesztésben említett lápi póc 

tavaly „Az év állata” lett, nagy az eszmei értéke.  

 

Dr. Finta Béla jegyző: Tatár Sándor, a Környezetvédelmi Program korábbi tervezetének 

készítője mai napon, a Polgármesterhez intézett beadványában megfogalmazott kérésére 

szöveg-szerűen ismerteti a H/171/2023. ikt.számon érkeztetett észrevételeket – tételesen 

hozzáfűzve azt is, hogy miért nem javasolja a Környezetvédelmi Program tervezetének a 

beadványban foglaltak szerinti korrigálását. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: további hozzászólás, észrevétel hiányában 

szavazást rendel el az eredeti határozati javaslatról, megállapítva, hogy azt a 

Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 3 igen, egyhangú szavazattal elfogadni 

javasolja.  

 

 

3. napirendi pont: Döntés a 2020-2023. évi játszótér-fejlesztési ütemtervből adódó 2023. 

évi feladatokról, a játszótéri helyszínekről és a költségvetési fedezetről (3/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Polgármester úrnak. 

 

Pintér Lajos polgármester: az Önkormányzat nagy gondot fordít a játszóterek felújítására, a 

főtéri játszótér áthelyezése, plusz a játékok, gumiborítás, költözés költségei együttesen kb. 15 

millió forintot tesznek ki - tavasszal elkészül az előterjesztésben említett támfal is.  

A Napóránál tervezett játszótérhez az erdőrészből terveznek kis részt leválasztani, parkká 

átalakítani, és így 1,7 hektárnyi erdei játszóteret kialakítani. Készül már erre egy tervezet, erdei 

futókör is lehetne a szélén, lenne játszótér, tanösvény, bokrok stb. Jelenleg a terület faanyag-

termelési funkcióval van nyilvántartva az erdő-üzemtervben, természetesen vizsgálni szükséges 

majd átminősítésének lehetőségeit.  

 

Dr. Finta Béla jegyző: az előterjesztés azzal kalkulál, hogy 2023-ban kész lesz mindkét 

játszótér. 

 

(Gelle Róbert képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke megérkezett az ülésre (18:04 órakor) így 

a továbbiakban a Pénzügyi bizottság is határozatképes.) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: a játékokra eszement uniós előírások 

vannak, szerencsére jelentkezett már egy vállalkozó, aki szürkemarha-tenyésztő, és munkája 

mellett a játszótér a szívügye. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: jelzi, hogy szeretne részt venni a tervezési koncepció 

kimunkálásában. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: az előterjesztés új lehetséges alternatívaként 

veti fel az országos görpark-program jövőbeni pályázati lehetőségét: min. 1000 négyzetméteres 

területre 50 milliós ráfordítással lehetne ilyen gör-parkot kialakítani, amelyből 25 millió forint 

lenne az önkormányzati önerő. A Margita területére szánt játszótér kapcsán lehetne élni e 

lehetőséggel: a Kisfaludy és Berek utcák körül lehetne megvalósítani, ahol 3000 nm lenne 

leválasztva, ott is egy játszóteres közösségi teret lehetne így kialakítani. 
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További hozzászólás, észrevétel hiányában – szavazást rendel el a határozati javaslatról, 

megállapítva, hogy a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 3 igen, 1 tartózkodás 

szavazattal, a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal, valamint a Humánügyi 

Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni 

javasolja.  

 

 

4. napirendi pont: Tájékoztatás a Tájház 2023. évi programtervéről és költségvetés 

tervezetéről (4/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: megadja a szót a Tájházat működtető 

alapítvány kuratóriumi elnökének. 

 

Galambos Gáborné kuratóriumi elnök: röviden összefoglalva ismerteti az előterjesztésükben 

leírtakat. 

 

Pintér Lajos polgármester: felhívja a figyelmet az előterjesztéshez csatolt költségvetés-tervre, 

amely mutatja, hogy a Tájház működtetésének költségeiből mennyit tud vállalni az Alapítvány, 

és mennyi önkormányzati forrást igényelnek. 

 

(Borbáth Péter külsős bizottsági tag kiment a teremből (18:22 órakor) a Humánügyi Bizottság 

létszáma a következő szavazás alkalmával 4 fő.) 

 

Dr. Finta Béla jegyző: a mai ülésre előterjesztett 9/2023. sz. előterjesztés már az Alapítvány 

által igényelt önkormányzati forrás mértékével számol. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: további hozzászólás, észrevétel hiányában 

– szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, 

egyhangú szavazattal, valamint a Humánügyi Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az 

előterjesztett határozati javaslatot elfogadni javasolja.  

 

(Borbáth Péter külsős bizottsági tag visszatért a terembe (18:23 órakor) a Humánügyi 

Bizottság létszáma a továbbiakban ismét 5 fő.) 

 

 

5. napirendi pont: A polgármester 2023. évi szabadságolási terve (5/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: kérdés, hozzászólás, észrevétel hiányában 

szavazást rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy az Ügyrendi Bizottság 4 igen, 

egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni javasolja. 

 

 

6. napirendi pont: Szada Nagyközség Önkormányzat 2023. évi Közfoglalkoztatási Terve 

(6/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Jegyző úrnak. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: ahogy az előterjesztés is rögzíti, tervezni mindenképpen kell erre a célra, 

de tényt, hogy embert nem találni rá - amennyiben 2023-ban nem lesz rá ember, akkor 

természetesen nem költhető el az előirányzat. 
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Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: hozzászólás, észrevétel hiányában szavazást 

rendel el a határozati javaslatról, megállapítva, hogy a Humánügyi Bizottság 4 igen, egyhangú 

szavazattal, valamint az Ügyrendi Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal, valamint a Pénzügyi 

Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni 

javasolja. 

 

 
7. napirendi pont: Döntés a regisztrált helyi civil szervezetek, önszerveződő közösségek 

önkormányzati támogatását célzó 2023. évi pályázatok kiírásáról (7/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Polgármester úrnak. 

 

Pintér Lajos polgármester: az elmúlt években a helyi civil szervezetek pályázhattak az ún. 

Civil Keretre, tavaly volt, aki több rendezvénye támogatására is kapott, a Czibere-táncegyüttes 

pedig működési kiadásai támogatására is. A Keret az idei évben legfeljebb 10 millió forint 

lenne, további 6,9 millió forint az eddigi sportpálya-üzemeltetési költségek helyett átkerülhet a 

Sporttámogatási keretbe, ugyanekkora összegű Közbiztonsági alapra pedig a helyi polgárőrség 

tudna pályázni. 

A maga részéről a Civil keretből pályázható támogatások összegét programonként 500 eFt-tal 

tartaná helyesnek meghatározni. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: az előterjesztésben olvasható 560 eFt/program összege abból adódik, 

hogy a tavalyi keretösszegek 40%-os emeléséről szól a Civil Keret 10 MFt-ja. 

 

Boros Gábor bizottsági képviselő tag: a Civil Kerekasztal keretében már napirenden volt az 

idei évi lehetőségek előzetes ismertetése, a pályázati módozatok eljárásrendjének bemutatása.  

  

Dr. Finta Béla jegyző: külön is felhívja a figyelmet az előterjesztés mellékleteiben tónussal 

kiemelt információkra – köztük arra, hogy miért volt kénytelen a képviselő-testület eredeti 

szándékától eltérően meghatározni a Közbiztonsági alapra pályázhatók körét: arra a helyi 

rendelet szerint nem pályázhat gazdasági társaság. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: amennyiben a pályázati kiírásokat a Testület 

januárban elfogadja, a Hivatal azonnal kihirdeti, így február végéig nyitva álló pályázati 

lehetőséggel a Képviselő-testület márciusban már dönthet a benyújtott pályázatok elbírálásról, 

és az elnyert támogatásokat április elején meg is kaphatják az arra jogosultak. 

További hozzászólás, észrevétel hiányában szavazást rendel el a határozati javaslatról, 

megállapítva, hogy a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal, valamint a Humánügyi 

Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett határozati javaslatot elfogadni 

javasolja.  

 
 

8. napirendi pont: Rendelet-tervezetek a helyi kötelező közszolgáltatásként biztosított 

köz- és szociális étkeztetés térítési díjainak felülvizsgálata alapján azok 2023. február 1.-

től történő módosítására, továbbá az önkormányzati személyes gondoskodást nyújtó 

szociális ellátások térítési díjainak szabályozására (8/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Konyha vezetőjének. 

 



7 

 

Hegedűs András intézményvezető: köszöni a szót, tavaly már volt erről szó, az emelkedett 

energiaárak és a beszerzési anyagok drágulása miatt kell emelni az étkezési térítési díjakon is. 

Ha a most tervezettnél is jobban emelkednek az árak, akkor év közben felülvizsgálat válhat 

szükségessé. 

A rendelet-tervezetek kapcsán kéri, hogy mindkettő március 1. napjától lépjen hatályba, mert 

előre számláznak, ezért mert már elkészültek a februári számlák a jelenleg érvényes 

díjtételekkel, így a február 1.-től történő hatályba lépés nem lenne kivitelezhető. 

 

Székely Beatrix bizottsági elnök: kérdezi, hogy a felnőtt ebéd díjtételét fizetik-e az óvodai 

dolgozók? 

 

Hegedűs András intézményvezető: az óvodai dolgozók – más juttatási formák biztosításával 

egyidejűleg - kikerültek a kedvezményezetti körből, vendégebédet rendelhetnek, annak 

díjtételével. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: meg tudjuk-e nézni azt, hogy az Önkormányzat 

mennyit tett hozzá tavaly az étkezés finanszírozásához? 

 

Gelle Róbert bizottsági elnök: kb. 80 millió forintot, a 2023. évi tervezett új számokkal ez 

legalább 90 millió forintra fog emelkedni. 

  

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: hogy állunk a kintlévőségekkel? 

 

Hegedűs András intézményvezető: lényegesen jobban a tavalyi év azonos időszakához képest 

jól, most kevesebben nem fizetnek, inkább csak a régi kintlévőségek állnak még fenn, azok 

tartozásai, akinek már nincs kötődése az iskolához, mert befejezték tanulmányaikat. E 

tartozások azok, amelyeket nehéz behajtani. Az iskolában nagyon minimális a tartozás, 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: volt olyan, hogy nem ehet a gyerek a szülők 

tartozása miatt? 

 

Hegedűs András intézményvezető: régebben ilyen esetekben is igyekeztek kollégáival 

engedményeket tenni, de olyan sok volt a tartozás, hogy azt a továbbiakban nem vállalhatták. 

A bölcsődében, óvodában eleve sok az ingyenes étkezés, az iskolában az 50%-os kedvezmény 

van többségben – jelenleg egy konkrét család van nehéz helyzetben, de nekik is már többször 

javasolták, hogy kérvényezzék a rendszeres gyermekvédelmi támogatást. 

 

Kerékgyártó Tamás intézményvezető: vannak családok, akiknek a SZAK most is a Pennyből 

viszi az élelmiszert, igyekeznek mindenkinek elfogadható megoldást találni, de ha az említett 

példa szerint a szülők nem kérvényeznek gyermekvédelmi támogatást sem, és más forrásból 

sem rendezik gyermekük étkezését, akkor az már gyámhatósági kérdés… 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: a mostani előterjesztésben már olvasható 

egy külön határozati javaslat is, amely átfogó felülvizsgálatra tesz indítványt. 

További hozzászólás, észrevétel hiányában szavazást rendel el a határozati javaslatról és a – 

március 1.-vel hatályba léptetni javasolt – rendelet-tervezetekről, megállapítva, hogy az 

előterjesztett határozati javaslatot és a rendelet-tervezeteket a Pénzügyi Bizottság 2 igen, 

egyhangú szavazattal, valamint a Humánügyi Bizottság 4 igen 1 ellen szavazattal egyaránt 

elfogadni javasolja, azzal a módosítással, hogy mindkét rendelet hatályba lépésének 

időpontja (2023.II.1. helyett) 2023. március 1. napja legyen! 
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9. napirendi pont: A 2023. évi költségvetés tervezete - I. verzió (I.17-én, pótlólag közreadott 

9/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: átadja a szót a Jegyző úrnak. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: „első szava a köszönet és hála”, illetékes munkatársai rengeteg 

segítséget kaptak a Pénzügyi Bizottság elnökétől ahhoz, hogy „mindössze” 100 MFt-nyi legyen 

az a belső mérleghiány, amelyet az előterjesztés tartalmaz – tegnap este ez az összeg még 800 

MFt-nál is több volt. 

Fontosnak tartja kiemelni, hogy a működési költségek belső mérlege egyértelműen pozitív, ami 

nagyon jó hír: a tervezett működési bevételek főösszege jóval nagyobb, mint a működési 

kiadásoké – nincs tehát vagyonfelélési kockázat a tervszámokban. 

A felhalmozási bevételek és kiadások között viszont nagy az olló, elvileg már „csupán” 35 

millió forint lenne, de mert a gazdálkodás általános tartalékára is kell tervezni, ezért együttesen 

mintegy 100 millió forintot kellene még találni ahhoz, hogy mérlegegyensúly legyen – vagy 

pedig csökkenteni kell azokat a fejlesztési kiadásokat is, amelyekre a jelenlegi I. verzióban még 

sikerült fedezetet találni. 

Tudomása szerint a Pénzügyi Bizottság elnöke tervezi még e céllal a számadatok további 

átfésülését – kéri is őt erre! 

 

Gelle Róbert bizottsági elnök: nagy vonalakban végig vezeti a gondolatmenetét a tegnap este 

még 872 millió forintnyi hiány visszaszorítására tett intézkedéseiről: 

a közüzemi díjak költségvonzatai némileg finomíthatóakká váltak az eddig megtett energia-

takarékossági intézkedések eredményeként - kb 20 MFt volt levehető, 88 MFt-ot kap az 

Önkormányzat az Államtól rezsi kompenzációra, a takarékosság természetesen ettől még a 

továbbiakban is nagyon fontos. 

Az intézményi költségtervek egyes elemeinek visszaszorításáról az érintett és jelen is lévő 

intézményvezetők már képet alkothattak, a működési kiadásokból 570 millió Ft-ot finanszíroz 

az Állam, az Önkormányzatnak pedig további 400 millió Ft-ot kell beletennie abba, hogy 

üzemeljen a település. 

Egyfelől jó hír, hogy Szada adóerő-képessége elég magas, de mert a közteherviselés jegyében, 

aki tehetősebb, annak adnia is kell, ezért szolidaritási hozzájárulásként viszont a tavalyi évinél 

is többet kell befizetnünk az államkasszába. 

A helyi adóbevételeket tavaly 693 millió forinttal terveztük, a tény pedig – az Adóhatóság 

jelentős energia-ráfordításának is köszönhetően - majdnem 892 millió forint volt, ezért az idei 

évre – továbbra is konzervatív tervezéssel is - 873 millió forintot állított be a tervszámok 

felülvizsgálata során. 

Az előző évi pénzmaradvány kb. 400 milliósra várható összegét is beletette már a bevételek 

közé, ezzel is csökkentve a mínusz 872 millió forintos belső mérleghiányt.  

Valószínűleg többször kell még újra tervezni, egyelőre kivett 100 millió Ft-ot az ingatlan 

vásárlásokra szánt kiadások sorából is. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: közbevetőleg említi, hogy a tavaly vállalt, és az idei évre áthúzódó 20 

millió forint ingatlanvásárlásra vállalt kötelezettség természetesen be van tervezve a 

költségvetés számadatai közé, az előterjesztés 10. oldalán található szemléltető táblázatban 

szereplő 0,-Ft csak az idei évre eredetileg tervezett új ingatlanvásárlások keretét nullázza le.  

 

Pintér Lajos polgármester: szeretne félretenni ingatlan vételre, ha lehet. 
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Dr. Finta Béla jegyző: mindent lehet, ha a bevételi oldalra is van javaslat - hiányt tervezni 

ugyanis tilos, így jelenleg elsődleges feladat a belső mérleghiány kiküszöbölését célzó 

intézkedések határozati javaslatként történő megfogalmazása. 

 

Gelle Róbert bizottsági elnök: benne maradt a tervszámok körében a kazáncserére szánt 

összeg, példaként említi, hogy a lenti óvodánál modern kazán van, amelynek beállítása is 

optimalizálva lett, igy 50%-al kevesebb lett a fogyasztás. Ez nagyon jó, ezért kell a kazáncsere 

beruházás, ebben óriási potenciál van még. 

Nagyobb összeg az új óvoda építése, tavaly megkaptuk a pénzt rá, de az infláció magas, az 

építőanyag ára nem látható előre. jelenleg 800 millió forint tervezett bekerülési költségről 

beszélünk, de le kell gyártani „pár levelet”, a TOP+ vagy az Államkincstár felé, segítségüket 

kérve az értékállóság megőrizhetőségéhez. 

 

Vrabély Balázs bizottsági képviselő tag: a beruházás tavasszal indulni fog, lehetne kérni a 

kivitelező céget, hogy vásároljon be előre, ha tud? Szerinte a játszóterekre szánt pénzt ne 

költsük el előre, érdemes lehet ezt is átcsoportosítani erre. 

 

Gelle Róbert bizottsági elnök: a tervezett beruházások oldalán „húzott le” számokat, a 

Faluháznál is – ahol a lépcső felújításának-javításának alternatív módozatait kell még 

megvizsgálni -, a bevételeknél többet tervezett az eredetinél, a gázdíjak árainál finomított a 

számításoknál, reálisnak látja a jelenlegi tervszámokat, de még szeretné aprólékosabban is 

felülvizsgálni azokat az előterjesztés véglegesítéséhez.  

Nagyvonalakban eddig ennyit sikerült optimalizálni, mindenki át tudja érezni, hogy újra kell 

tervezni mindent, reméljük, hogy ennél már nehezebb nem lesz, hétvégére ígéri az új táblázatot.  

 

Dr. Finta Béla jegyző: az előterjesztés átdolgozásának céljára tekintettel kérdezi, hogy 

„hétvége” alatt a pénteki, vagy a jövő hétfői napot érti az Elnök úr? 

 

Gelle Róbert bizottsági elnök: a hétvége alatt a hétvégét értette – azaz jövő hétfőre tud újabb 

számokat ígérni. 

 

Dr. Finta Béla jegyző: ez esetben – ha jól érti – a Pénzügyi Bizottság akar csupán arról dönteni, 

hogy „átdolgozásra visszakéri az előterjesztést, hogy az a jövő héten, már 9/A/2023. sz. 

előterjesztésként kerülhessen a Képviselő-testület elé…” 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: úgy látja, hogy a Jegyző úr javaslata 

találkozik a PB-tagok elképzeléseivel, ezért arról máris szavazást rendel el – megállapítva, hogy 

a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal – az előterjesztésben taglalt belső 

mérleghiány kiküszöbölése céljával - átdolgozásra I.23-ig visszakéri az előterjesztést, amely 

így azon a héten, 9/A/2023. sz. előterjesztésként kerülhet majd a Képviselő-testület I.26-i ülése 

elé!   

 

10. napirendi pont: Döntés Szada külterület 0149/2, 0149/3 és 0149/7 helyrajzi számú 

ingatlanok – a termőföld védelméről szóló 2007. évi CXXIX. törvény alapján történő - 

belterületbe vonásához (11/2023. sz. anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: miután már előzetesen tisztázódott, hogy a 

Képviselő-testület célkitűzéseivel ellentétes lenne a beépíthető belterületek arányának 

növelése, ezért kérdés, hozzászólás, észrevétel hiányában máris szavazást rendel el a határozati 

javaslatról - megállapítva, hogy a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 0 igen, 4 
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ellenszavazattal, a Pénzügyi Bizottság pedig 0 igen, 2 ellenszavazattal az előterjesztett 

határozati javaslatot egyhangúlag nem javasolja elfogadni. 

 

 

11. napirendi pont: Döntés a Szada, 4333/3 hrsz. ingatlan eladási ajánlatáról (12/2023. sz. 

anyag) 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: röviden összefoglalja az előterjesztésben 

leírtakat. Hozzászólás, észrevétel hiányában szavazást rendel el a határozati javaslatról, 

megállapítva, hogy a Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 4 igen, egyhangú 

szavazattal, valamint a Pénzügyi Bizottság 2 igen, egyhangú szavazattal az előterjesztett 

határozati javaslatot elfogadni javasolja. 

 

Molnár Csaba Sándor levezető bizottsági elnök: ezzel a bizottságok nyilvános ülésük 

napirendjeinek végére értek – rövid szünet után egyetlen napirend erejéig zárt üléssel 

folytatódik a munka, megköszönve a meghívottak megjelenését, a nyilvános ülést bezárja. 

(19.33 órakor) 

k.m.f. 

 

 

 

                   Molnár Csaba Sándor  Székely Beatrix 

levezető bizottsági elnök bizottsági elnök 

 


